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"drhna"Několik informací z veřejného zasedání
zastupitelstva obce ze dne 21. 2. 2007

Komunální odpad - tíživá skutečnost
Jedním z kamenů rozpočtu obce je poplatek za provoz systému
shromažďování, sběru, přepravy, třídění a odstraňování komunálních
odpadů. Nemalá část obyvatelů obce se každoročně ptá o kolik se zvedne
tento poplatek nebo zůstane-li jeho výše stejná. Pro ilustraci několik
tíživých čísel. Předpokládaná částka za svoz odpadů z naší obce v roce 2006
byla, podle kalkulace Technických služeb Chrudim, 167000,- Kč. Skutečná
.částka je však o 100 000,- Kč vyšší. Více vyprodukovaných tun odpadu
zvedlo závěrečnou fakturu téměř o 50 %. Znamená to tedy, že budeme
muset nejspíše sáhnout i pro rok 2007 hlouběji do kapsy. Větší částku bude
ale muset zaplatit i obec ze svého rozpočtu.

svoz TKO 2006
na občana připadá
občan v roce 2006 platil

275000,-
567,-
350,-

nová výše poplatku pro rok 2007
předpekl. doplatek obce na rok 2007

450,-
100000,-

Předpokládaný rozdíl 100 000,- se jako každý rok doplatí z obecního
rozpočtu.
Na závěr zajímavost: za zařazení obce do programu třídění odpadu stát
přispívá ročně pouhých 7 500,- Kč.

DEHOLltE objekfu pod OÍJ

Hukiífko
do hísforíe

ještě nevíte, nebo na co jste Již zapomněli!~=~ .....
V roce 1794 vypukla v obci epidemie černých neštovic.

V roce 1847 měly Řestoky dle pamětní knihy děkanství v Chrasti
406 obyvatel, z toho bylo 31 evangelíků a augsburského vyznání
a 375 katolíků.

V roce 1892 byl založen Sbor dobrovolných hasičů.

V roce 1907 dle starých pamětníků postihla naší obec větrná smršť
jaké nebylo do té doby pamětníka. Bylo vyvráceno 300 stromů,
pobourány střechy a úroda z velké části zničena.

V roce 1924 zakoupil mlynář a majitel pekárnyř František Sedlák
první auto ve vsi - bylo to malé nákladní dodávkové auto jímž
rozvážel chléb do okolních obcí.

Plejme se nahlas!
V průběhu první čtvrtiny kalendářního roku zastupitelstvo obce
sestavuje plán, kterým se bude činnost obecního úřadu řídit.
Důležitým krokem je schválení rozpočtu obce. Je to věc nadmíru
veřejná, dotýkající se nás, všech obyvatelů obce. Cftíte-Ii se
odtrženi od tohoto procesu, je na místě, připomenout práva
občanů. Občany obce jsou všechny fyzické osoby, které jsou
státními občany České republiky a jsou v obci hlášeny k trvalému
pobytu. Občanům obce dává zákon o obcích určitá práva, která
mohou uplatňovat ve vztahu k obci a jejím orgánům.

- právo volit a být volen do zastupitelstva obce za podmínek
stanovených zákonem .

- právo hlasovat v místním referendu za podmínek stanovených
zákonem

- právo vyjadřovat na zasedání zastupitelstva obce v souladu
s jednacím řádem svá stanoviska k projednávaným věcem •

- právo vyjadřovat se k návrhu rozpočtu obce a k závěrečnému
účtu obce za uplynulý kalendářní rok a to buď písemně nebo
ústně na zasedání zastupitelstva obce

- právo nahlížet do rozpočtu obce a do jejího závěrečného účtu
za uplynulý kalendářní rok, do usnesení a zápisů z jednání
zastupitelstva, do usnesení rady, výborů zastupitelstva a komisí
rady obce a pořizovat si z nich výpisy

- právo požadovat projednávání určité záležitosti v samostatné
působnosti obce zastupitelstvem nebo radou a to podle toho,
do čí kompetence záležitost, která je předmětem žádosti, patří.
Zákonnou povinností příslušného orgánu je záležitost
označenou v takovéto žádosti projednat a to nejpozději do 60
dnů (v případě zastupitelstva 90 dnů) od jejího podání, a to za
podmínky, že je taková žádost p-odepsána nejméně 0,5 %, bývá
nárok na to, aby požadavku uvedeném v žádosti bylo
vyhověno, ale zaručuje to, že se jím příslušný orgán obce musí
ve stanovené lhůtě zabývat a rozhodnout o něm, ať už
pozitivně nebo negativně}.

Zde je jasně vidět, že každý
z nás má zákonné právo
detailně se seznámit
s hospodařením obce.
Nebojme se tedy prosím
zeptat, jak hospodárně či
nehospodárně byly peníze
utraceny!



-~-POZOB''lé&!-J •
Pro individuální zásobování domácností studniční vodou není
potřeba žádné zvláštní povolení pro studny zbudované před rokem
1955. Ostatní byly budovány na základě stavebního povolení, takže
žádné další povolení není opět potřeba.
TOTO UPOZORN~Nf SE NEVZTAHUJE NA STUDNY, KTERÉVYUŽiVAJf
FYZICKÉ OSOBY PODNIKAJfCf!!!

Dále upozorňujeme, že 1. 1. 2007
zanikla kompetence obecních úřadů
vydávat povolení na drobné stavby
(pergoly, přístřešky, kůlničky ...), pro
veškerá povolení se obracejte na
stavební referát MÚ v Chrasti.

~o ~ Ní?
Chápeme-Ii rozvoj obce pouze jako její populační nebo územní

růst, jsme vedle. Podstatou je asi totiž kvalitativní změna života
obyvatel, a to pokud možno k lepšímu. Jde o neustále
pokračující proces, protože se mění podmínky, které život obce
ovlivňují. Představa "zakonzervování" současného nebo
přejatého stavu z minulosti je tedy mylná. Vstoupili jsme do
Evropské unie, přicházejí noví investoři, mění se mezinárodní
ekonomická situace. Někdy bohužel, někdy bohudíky. To vše
dříve či později na každou obec dolehne. Samozřejmě že
přípražská obec se musí s touto realitou vypořádat podstatně
dříve než ~estoky, ležící ve stínu podnikatelských spekulací
a investorských zájmů. Vedle vnějších podmínek, jimž se obec
musí přizpůsobit, se mění i názory místních představitelů na to,
jaký je veřejný zájem.

Rozvoj obce často nejvíce závisí na ochotě lidí a představitelů
samosprávy aktivně prosazovat změny, které mnohdy přesahují
rámec bezprostředních povinností obce, na ochotě převzít za
uskutečnění takových změn zodpovědnost.

Rád bych naší obecní veřejnosti nabídl k diskusi jedno téma.
Je jím budoucnost a osud naší obecní betonové nádrže. Ve vší
úctě k práci lidí a bezpočtu nezištných brigádnických hodin,
které byly při budování této nádrže vynaloženy, si myslím, že
funkčnost i jakési morální opotřebování tohoto koupaliště
"degradovaly" tento přenádherný zelený kout v srdci obce.
Rozumím vzpomínkám na obležené koupaliště plné dětí a sám
vzpomínám, že v době výjezdních doložek a skromného
cestování k Baltskému moři byl člověk vděčen za každou vodní
plochu, kde se mohl na dece rozvalit.

Možná že voda v řece byla o něco čistší, možná jsme v době
rodinných bazénů daleko více náročnější na kvalitu vody. Zcela
jistě se mnou ale budete souhlasit, že dva týdny udělají
s napuštěnou vodou divy, že nad nedostatečnou hygienou
koupání málokdo mávne rukou.

Rád bych, kdyby se zastupitelstvo obce ve spolupráci se
širokou veřejností zamyslelo nad budoucností této plochy,
pokusilo se připravit myšlenkovou studii, kterou by v třeba
i obecním referendu podpořila většina spoluobčanů v obci.
Nádrž sloužila vždy především dětem, proč tento kousek obecní
zeleně, kde nehrozí omezení silničním provozem znovu dětem

nevrátit. Třeba v podobě multifunkčního prostoru, kde bude
univerzální hřiště, oplocené prolézačky, malá skateboardová
dráha, prostor pro pořádání vyjímečných obecních setkání
s pivem a grilovaným prasátkem ... ? Možná bláhovost
a přehnané naivní oči, ale myslím, že za pokus by to stálo.
A navíc se kupodivu lépe shánějí finance na podobné projekty
než na čistírnu odpadních vod za desetimiliony,
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Střípky z MŠ
Vrcholem dětské radosti hned po vánočních svátcích a pololetních
prázdninách, lze s určitostí označit tradiční Dětský karneval v naší
obci.

Dle střízlivého odhadu velitele řestockých dobrovolných hasičů se
karnevalu zúčastnilo 70 dětí. Skoláci i předškoláci, doprovázeni
mnohdy unavenými rodiči, kteří předešlou noc ve stejném sále a za
doprovodu stejné hudby "proplesali" noc na vydařeném Hasičském
bálu, spokojeně soutěžili, tančili a zpívali s kapelou do mikrofonu.
Téměř 4 hodiny veselí, spokojených tváří a báječných zážitků
nakonec unavilo snad všechny účastníky této výborné akce.

Je na místě poděkovat organizátorům - Sboru dobrovolných hasičů
v Restokách, že každoročně převezmou společně s Mateřskou
školkou v Restokách záštitu nad touto společensko-zábavnou akcí
pro děti.

Děkujeme!

Je 16. 2. 2007 13.00 a probíhá právě schůzka zástupců obce
a firmy HOLD s.r.o. ohledně realizace nové komunikace
a chodníku před stavebními parcelami "Na Vyšehradě". Bude
nám možná trochu líto, že podobnou novou silnici neuvidíme
i v jiných částech naší vesnice, ale je nutno podotknout, že
noví majitelé parcel si v ceně pozemku "vůni nového asfaltu"
předplatili.
Další pozitivní informací ale je, že proběhne renovace
podstatné části obecních cest a příjezdových komunikací.

rok

Jaro na sebe už nenechá dlouho čekat. Proto
rybaření na mimopstruhových vodách koncem
února a zejména v březnu bývá již často úspěšné,
hlavně po odchodu ledů a velkých sněhových vod.

Při vyšší zakalené vodě se ryby zdržují v klidnějších zátočinách
a tišinách při březích. K rybám, které berou po celou zimu přibydou
podle stavu počasí také cejn a perlín. Lovíme jen na plavanou tak,
aby se nástraha ploužila lehce po dně nebo jen nepatrně nade
dnem. Zkoušíme rybářské umění a štěstí také muškovou udicí.
Používáme větší a střední tloušťové mušky a lovíme v proudových
partiích pod proudy, kde se zdržují hlavně tloušťi, proudníci a jeseni.



Obecní úřad oznamuje, že v rámci plánovaných akcí pořádaných pro
seniory naší obce, se uskuteční zájezd do Velkého sálu Muzea
v Chrudimi na PLESSENIORŮ.

Objednaný autobus odveze i přiveze tancechtivé spoluobčany.Bude-li
zájem o pořádání podobných akcí, rádi zajistíme návštěvu divadla ...

Hezkou zábavu a příjemné zážitky!==================~~

SPORTUJEME
S :~C ŘESTOI{Y
SEZÓNA 2007 - KRAJSKÁ SOUTĚŽ

27. 2. 2007 proběhla schůzka komise pro rozvoj obce, starosty
a zástupců řestockých nohejbalistů. Předmětem jednání bylo
uvolnění finančních prostředků na vybudování zázemí sportovního
nohejbalového areélu, Přes počáteční mírný nesoulad názorů se
podařilo najít přijatelné řešení a byla přislíbena finanční podpora.
Podmínkou je ovšem zaregistrování družstva a těsnější spolupráce
s Obecním úřadem.

Přejeme úspěšnou sportovní sezónu 2007, bohatou turnajovou účast
a štěstí na velkorysé sponzory.

Oznamujeme otevření nové provozovny

KADEŘNICTVf
& Holičství
Vladislava SADOVSKA

~o-pánskd
Ut - So dle obieďnú'v~r
Tel.: 724 900 935

Řestoky 159

~~ @jjJ] D~

Rádi uvítáme zájem Jednoho (dvou) pracovníků
o provádění drobnych udržbařských a zednických

prací přes letní sezónu.
informace na OU - ne studenty !

KUŘECÍ TOLÁRKY
Kuřecí medajlonky V těstíčku

Z kuřecích prsíček nařežeme asi 5 cm kousky masa a lehce
naklepeme, osolíme, opepříme a dáme na 1/4 hodinky
uležet do lednice. Mezitím z hladké mouky, vody a 2 vajec
vymícháme hustší těstíčko (téměř jako na palačinky), které
ochutíme PODRAVKOU.
Do rozpáleného oleje pak vkládáme namočené kousky
masa v těstíčku a smažíme tak dlouho pokud těstíčko
nezezlátne a křehce nenabyde. Dbáme na to, aby ihned po
vyjmutí z oleje se pokrm konzumoval, nejlépe tak
vychutnáme křehkost pikantního těstíčka a šťavnatého
masa. Podáváme se šťouchanými bramborami, citronem
a třeba tatarkou.

Dobrou chuť!

v ,

SPOLECENSKA
KRONlKAQ

Přihlášení v roce 2007 - za první dva měsíce

Papoušek Josef
Lhotský Vladimír
Havelková Blanka

č. p.21
č. p.83
č. p.83

Odhlášeni v roce 2007 - za první dva měsíce

Hlavsa Martin
Hlavsová Olga
Ondráčková Věra

č.p.57
č.p.57
č.p.83

Úmrtí za první dva měsíce

Rabas Josef
Děrabin Jaroslav
Louthan Václav

č.p.24
č.p.58
č.p.105

,
AME

,
VZPOMI

14.3.2007
PLES SENIORŮ


